
5 گردشگری

گروه گردشــگری - علی اکبر 
متــکان  ـ دبیــر کل کمیســیون ملی 
یونســکو ایران ـ در مراســم هفتاد و 
پنجمین ســالگرد این کمیسیون و در 
نشست تخصصی »توقف در چهارراه 
فرهنــگ جهانــی؛ بررســی چهل و 
دومین کنفرانس عمومی یونســکو« 
کــه در محل اندیشــکده حکمرانی 
شریف برگزار شــد، با اشاره به اینکه 
کمیسیون ملی یونسکو ـ ایران در سال 
۱۳۲۷ تأسیس شده است، یادآور شد: 
سازمان جهانی یونسکو از ۱۹۴ کشور 
تشکیل شده است که دو نهاد شورای 
اجرایی و شورای عمومی دارد. مجری 
تصمیمات، دبیرکل است که اجرا را به 
عهده دارد. هر دو سال یک بار کنفرانس 
عمومی تشکیل می شود و از هر کشور، 
چهار  نفر در جلسه شرکت می کنند و 
وظیفه دارند درباره دستاوردها صحبت 
کنند و کمیسیون ها، سندها و برنامه های 
شورای اجرایی را در کنفرانس عمومی 
تصویــب می کنند. امســال انتخاب 
اعضای هیــأت را انجــام دادیم تا از 
آرمان هــای جمهوری اســامی در 

صحن های کمیسیون دفاع کنند.
او افــزود: در کنفرانــس اخیــر 
دســتاوردهای خوبــی داشــتیم، اما 
متاســفانه در دفتر نمایندگی با وجود 
پرداخت هزینه هــای حق عضویت 
و ســرمایه گذاری هایی در این زمینه، 
به دلیل ســاختار دفترمان در یونسکو 
و ضعف های موجود نتوانســتیم در 
شــوراها و کمیته ها موفقیتی به دست 
بیاوریم و امیدواریم در دو ســال آینده 

این مشکل برطرف شود.
احمد جالی ـ سفیر پیشین ایران 
در یونسکو ـ در این مراسم با تأکید بر 
اهمیت شکل گیری شناخت بیشتر از 
یونسکو، گفت: ایران از اعضای قدیمی 
یونسکوست و سابقه برجسته ای در این 
زمینه دارد، اما به تناسب این سابقه در 
فضای کشور ما حتی در بین خواص هم 
آشنایی از یونسکو وجود ندارد. حتی 
برخی دانشگاهی ها کار یونسکو را با 
رایزنی فرهنگی اشتباه می گیرند. البته 
یونسکو مظاهر فرهنگی و ثبت جهانی 
آثار تاریخی را هم دارد، اما شناخت از 
ذات تخصصی این سازمان زیاد نیست.
او ادامه داد: شکل گیری شناخت نسبت 
به یونســکو باید از بدنه هایی همچون 
وزارت علوم صورت گیرد. یونســکو 
سه ارگان اصلی دارد؛ کنفرانس عمومی، 
شورای اجرایی به عنوان هسته اصلی 
و دبیرخانه کــه تصمیمات کنفرانس 

عمومی را اجرا می کند. همواره این سه 
ارگان چالش هایی با یکدیگر داشتند 
و بنده در زمان مســئولیت توانستم تا 
حدی چالش های این ســه نهاد را در 

کنار یکدیگر کاهش دهم.
جالی گفت: متاســفانه برخی 
مقامات کشــور به مدیرکل یونسکو 
نامه هایی می نویسند که اصا شاید به 
آن اشخاص هم مرتبط نباشد، درحالی 
که اگر آشنایی نسبت به ماهیت یونسکو 

وجود داشته باشد این اتفاق نمی افتاد.
سفیر پیشــین ایران در یونسکو 
اظهار کرد: باید کشور خود را بشناسیم 
و سیاست های ملی را بدانیم و در سمت 
مقابل، یونسکو را هم به خوبی بشناسیم 
تا در مرز این دو به خوبی حرکت کنیم 
و بتوانیم اتصال مناســبی در این مرز 
ظریف ایجاد کنیم. تجربه بنده می گوید 
اگر در ســال ۱۹۴۵ میادی یونسکو 
تأسیس نمی شــد، امروز قدرت های 
جهان اجازه نمی دادند چنین سازمانی 
تأســیس شــود. بعد از شوک عجیب 
ویرانــی اروپا پــس از جنگ جهانی 
دوم، عــده زیــادی از متفکران از ایده 
شکل گیری سازمان یونسکو استقبال 
کردنــد و آن را مقدم بر ســازمان ملل 
دانستند. به دلیل سابقه و قدرت نظری 
 فرانسه نیز قرار شد که مقر اصلی فرانسه 
باشد.جالی با اشــاره به اظهارنظری 
مبنــی بر اینکه »صلحــی که از طریق 
ترتیبات سیاســی و اقتصــادی بین 
کشورها به وجود بیاید پایدار نیست؛ 
صلحی پایدار اســت که همبســتگی 
نظری و اخاقی داشــته باشد«، اظهار 
کرد: این جمله سرمنشأ تدوین قوانین 
مرتبط قرار گرفته است. در این مدت 
البته کشورهای مختلف از کمیسیون 
یونسکو خارج می شدند و دوباره وارد 
می شــدند؛ چراکه معتقد بودند بخش 
اصلی بودجه توسط آنها تأمین می شود، 
اما عمده تمرکز روی کشورهای جهان  
ســوم اســت.او افزود: در ارگان های 
اصلی یونسکو، آمریکایی ها و غربی ها 
تاش هایی برای تغییر قوانین داشتند 
کــه اصاحیه ها به قوانین مشــخص 
اســت. مهم ترین اصاحیه که ماهیت 
یونســکو را تغییر زیادی داد در سال 
۱۹۸۷ میــادی صــورت گرفت که 
توســط ژاپن پیشنهاد شد. در واقع در 
کنفرانس عمومی نمایندگان دولت ها 
حضور داشتند، اما در شورای اجرایی، 
افــراد و متفکران مســتقل شــرکت 
می کردند. در واقع یونســکو سازمانی 
دولتی بود کــه متفکران صرف نظر از 
نظریات دولت ها می توانستند صحبت 
کنند، امــا اصاحیه ژاپن، شــورای 

اجرایــی را محدود به دولت ها کرد که 
با اصاحیه ای قرار شــد دولت ها در 
شورای اجرایی باشــند، اما شخصی 
انتخاب شود که اهل فکر باشد، هرچند 
در عمل این انتخاب صورت نمی گیرد.
جالی بیان کرد: تجربه من این است که 
هرجا بخواهند قانون اساسی یونسکو 
را تغییر دهند یک  شیطنت در آن نهفته 
اســت که آمریکایی ها در سال ۲۰۱۹ 
دنبال این موضوع بودند و من مخالف 
این تغییرات بــودم. آنها می خواهند 
ســاختار قانون اساسی یونسکو را به 
سمت نیویورک بکشند،   در حالی که 
به دنبال همین قانون اساسی یونسکو 
بود که در سال ۲۰۱۱ میادی، فلسطین 
در یونسکو به رسمیت شناخته شد.او 
افزود: یونســکو دو عنوان در سازمان 
ملل دارد؛ اول آزمایشگاه ایده ها و دوم 
برج مراقبت نظریه ها، که مخاطرات و 
محسنات را مشخص می کند. اگر در 
جریان بازار ایده های جهانی نباشــیم 

دچار مشکل می شویم و عقب می مانیم. 
وقتی رضاشــاه برای ساختن شهرها، 
خیابان کشــی و مدرن ســازی، اماکن 
تاریخــی را تخریب می کرد، مردم هم 
از نوسازی ها خوشحال بودند، ولی اگر 
الان بخواهند یک خیابان جدید از میان 
بافت تاریخی بکشند و اثری در معرض 
تخریب باشد، مردم معترض می شوند، 
چــون ایده حمایــت از میراث ملی و 
جهانی از سمت یونسکو شکل گرفت. 
وقتی صدام ایــران را بمباران می کرد 
همه دنیا پشت او بودند، اما وقتی بمبی 
بــه نزدیکی میدان نقش جهان اصابت 
کرد همه دنیــا به این موضوع واکنش 
نشــان دادند؛ چرا که آثار تاریخی مهم 
است.جالی گفت: بعضی موضوعات 
که شأن فرهنگی دارند در باطن امنیت 
اســتراتژیک سیاسی ما هســتند. در 
حرکت تروریســتی »الاحواز« در یک 
رژه نظامی، جوانان ما را شهید کردند. 

در این زمینــه نهادهای نظامی، 

امنیتی و اطاعاتی وظایف خود را انجام 
می دهنــد و ما هم باید در بعُد فرهنگی 
فعال باشیم. مثا ما روی پرونده شوش 
به عنوان پایتخت اداری هخامنشی، که 
نام آن در تمام کتاب های باستان شناسی 
قید شــده اســت، کار کردیــم و از 
ایکومــوس گذراندیــم، درحالی که 
دولت آن موقع پول نمی داد و همکاری 
نمی کرد، اما  در نهایت در اجاس ۲۰۱۶ 
میادی تصویب شد که شوش میراث 
جهانی است. ۲۵۰۰ باستان شناس در 
آن نشســت حضور داشتند و در تمام 
بروشــورهای جهانی چاپ می شود 
که شــوش در کنار اهواز، در مرزهای 
جمهوری اســامی ایران قرار دارد و 
کســی نمی تواند ادعای مالکیت این 
نقطه از کشــور را داشــته باشد. برای 
اورامانات هم دلیل ثبت اثر همین بود 
که در غرب کشور مشکلی پیش نیاید 
و ایــن نشــان دهنده اهمیت حرکات 
فرهنگــی در ابعاد سیاســی و امنیتی 

اســت.در ادامه این نشست و در پنل 
تخصصی، ســیدمحمدصادق امامیان 
ـ عضو هیأت علمی دانشگاه امیرکبیر  
ـ این پرســش را مطرح کرد که »آیا با 
مشارکت در ســازمان هایی همچون 
یونســکو اتاف وقت کرده ایم یا این 
سازمان ها ظرفیت های برطرف کردن 
مشکات را دارند؟« و  پیمان صالحی 
ـ معــاون پژوهشــی وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری ـ در پاســخ به آن 
گفت: دیپلماسی علمی موضوع مهمی 
است که می گوید چگونه می توانید از 
مرزهای سیاســی و جغرافیایی با علم 
عبــور کنید. امروزه مرز کشــورها تا 
نقطه ای اســت که علم آنها می رود. در 
بین کشورهای اسامی، ایران بر اساس 
شــاخص ها حرف اول را می زند، اما 
کمترین استفاده را در این زمینه داریم. 
در ســال ۲۰۲۲ میادی دانشــمندان 
ایرانی ۸۰ هزار مقاله علمی را به چاپ 
رســاندند و در اوج تحریم ۳۸ درصد 
این تعداد بــا همکاری خارجی پیش 
رفته است. با این حال آنگونه که باید، 
از ظرفیت های خود استفاده نمی کنیم. 
برنامه ریزی جدی برای حضور موفق 
در سازمان های بین المللی لازم است و 
باید از ظرفیت های خود استفاده کنیم.

فؤاد ایزدی ـ عضو هیأت علمی 
دانشــگاه تهران ـ نیز در پاســخ به این 
پرســش، اظهار کرد: دنیا پس از یک 
جنگ جهانی گســترده باید نظمی در 
حــوزه بین الملل تجربــه می کرد که 
بازیگرانی هم داشــت که در شورای 
امنیت فعال هســتند، اما نیــاز بود در 
کنار بعُد نظامــی در حوزه قدرت نرم  
هم فعالیت کند تا بتواند اهداف را پیش 
ببــرد و برای همین به ایجاد ســاختار 
یونســکو تصمیم گرفته شد. البته به 
فراخور تصمیمات فرهنگی، یونسکو 
به نهادی تبدیل شد که خود آمریکا از 
آن خارج می شــود و پس از گذشت 
ســال ها دوباره به آن وارد می شــود؛ 

چراکه متوجه اهمیت آن شده است.
او افــزود: مــا می توانیــم نگاه 
تهدیدمحور یا فرصت محور به سازمانی 
مانند یونســکو داشته باشــیم. نگاه 
تهدیدمحور راه به جایی نخواهد برد و 
اگر بخواهیم با این نهادها برخورد کنیم، 
از فرصت هایی که این نهادها می توانند 
ایجاد کنند دور می شویم و این به نفع ما 
نیست. نگاه ما باید فرصت محور باشد، 
چون نمایندگان کشورها در یونسکو 
انســان های فرهیخته هســتند و اگر 
جمهوری اســامی ایران حرف هایی 
برای گفتن در سطح بین المللی دارد باید 

بر نمایندگان کشورها اثرگذار باشد.

امامیــان ـ عضو هیــأت علمی 
دانشــگاه امیرکبیر ـ سوال بعدی خود 
را اینگونه مطرح کرد »چه چیری مانع 
بین المللی شدن ایران در عرصه علم و 
پژوهش است؟« که صالحی با تأکید بر 
آثار تحریم ها در این زمینه، اظهار کرد: 
برای انتقال وجه در زمینه کارهای خود 
مشــکل داریم. دلیلی ندارد نسبت به 
تعامات علمی خیلی سیاسی و امنیتی 
فکر کنیم، چون محدود می شــویم. ما 
در حوزه علم به این بلوغ رســیده ایم. 
اگر بــه ظرفیت جامعــه علمی قائل 
هســتیم باید به ارتباطات مشترک بر 
اســاس تولیدات علمی اهمیت دهیم.
متکان، دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو 
ـ ایران نیز در بخش دیگر این نشست 
با اشاره به نبود شناخت کامل از نهادی 
همچون یونسکو، بیان کرد: بحث سند 
۲۰۳۰ که مطرح شد، مقداری یونسکو 

را بدنام کرد.
او بــا بیان اینکه موضوع آموزش 
در کشــور اهمیت ویــژه دارد، اظهار 
کــرد: ما این آمادگــی را داریم که در 
حیطــه آموزش هم فعالیت کنیم؛ البته 
آمــوزش برای عوام و نه فقط خواص. 
روش های سنتی پاسخگو نیست و باید 

با روش های روز کار را پیش ببریم.
دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو ـ 
ایران افزود: عاقه دستگاه ها به یونسکو 
افزایش یافته است، اما بضاعت ما اندک 
اســت. ما هم اجرا کننده نیستیم، بلکه 
تســهیل کننده امور هســتیم. چندین 
پــروژه را از طریــق دفتــر منطقه ای 
یونســکو پیش می بریم که نمونه آن 
»مدیریت سواحل در شهر ساری« بود.
ایزدی نیز در بخش دیگر این نشست، 
گفت: به طور کلــی فعالیت در زمینه 
تعامات جهانی نیازمند روابط عمومی 
خاص خود است. اینکه ما از ظرفیت 

بزرگی همچــون دکتر جالی در این 
 زمینه استفاده نمی کنیم نقص ما را نشان 
می دهد.او بــا تاکید بر اهمیت تدوین 
نقشه ای برای فعالیت های بین المللی، 
اظهار کرد: بیــش از ۳۰ نهاد در حوزه 
بین الملل فعالیت های پراکنده و بدون 
هماهنگی با یکدیگر دارند و نقشه راه 
جامع برای فعالیت وجود ندارد و با نگاه 
تهدیدمحور بــا این موضوع برخورد 
می شود، در حالی که دنیا در حال تغییر 
است. از هر کشوری سوال کنید کدام 
کشور در زمینه آرمان فلسطین بیشترین 
فعالیت را داشته، بی شک نام ایران را بر 
زبان می آورند. در رأی گیری ســازمان 
ملل، ۱۵۲ کشــور مانند ما خواســتار 
توقف جنگ بودند و تنها ۱۴ کشــور 
حرف آمریکا و اســرائیل را زدند واین 
نشان می دهد دنیا در حال تغییر است و 
دنیا حرف ما را می شنود. اگر مشکات 
داخلی برطرف شــود کشور در حوزه 

بین المللی پیشرفت می کند.
عضو هیأت علمی دانشگاه تهران 
ادامه داد: چهار موضوع از دغدغه های 
مهم ماست که یونسکو هم تا حدی به آن 
پرداخته است؛ مباحث زیست محیطی، 
مباحث مرتبط با نژادپرســتی، حقوق 
زنان و فلســطین این موارد را تشکیل 
می دهند و جمهوری اسامی در تمام 
این موارد حرف هایی برای گفتن دارد 

و باید بیشتر در این زمینه فعال باشیم.
در پایــان این نشســت امامیان 
هم با تأکید بر لزوم تســهیل دسترسی 
به کمیســیون ملی یونســکوـ ایران، 
اظهار کرد: نباید به بهانه های مختلف 
از ایجــاد تعامــل بــا این ســازمان 
جلوگیری شــود و جامعــه نخبگان 
باید دسترســی آســانی بــه این نهاد 
 مؤثر در ارتباطات بین المللی داشــته 

باشد.

در سالگرد کمیسیون ملی یونسکو ایران مطرح شد؛

مشکلاتی که ایران در یونسکو دارد
کمیسیون ملی یونسکو ایران در نشستی به بررسی مشکلات ایران در یونسکو، ماجراجویی های برخی کشورها از جمله 
آمریکا در این سازمان فرهنگی و پرسش هایی که درباره عملکرد فرهنگی و علمی مرتبط با یونسکو وجود دارد، پرداخت.

خاطـره مکینیـان

دیپلماســی علمی موضوع مهمی است که می گوید چگونه می توانید از مرزهای سیاسی و 
جغرافیایی با علم عبور کنید. امروزه مرز کشورها تا نقطه ای است که علم آنها می رود. در 
بین کشورهای اسلامی، ایران بر اساس شاخص ها حرف اول را می زند، اما کمترین استفاده 
را در این زمینه داریم. در ســال ۲۰۲۲ میلادی دانشمندان ایرانی ۸۰ هزار مقاله علمی را به 
چاپ رســاندند و در اوج تحریم ۳۸ درصد این تعداد با همکاری خارجی پیش رفته اســت. 
با این حال آنگونه که باید، از ظرفیت های خود استفاده نمی کنیم. برنامه ریزی جدی برای 
حضور موفق در سازمان های بین المللی لازم است و باید از ظرفیت های خود استفاده کنیم.
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باید به ادبیات توسعه برای صادرات متصل شویم
گروه گردشگری - در نشست خبری هشتمین 
جشــنواره صنایع دستی فجر بر لزوم اتصال به ادبیات 
توســعه برای صادرات تاکید و از اســتقبال از سرمایه 
گذارانی که در حوزه حراج آثار صنایع دســتی ورود 

کنند خبر داده شد.
نشســت خبری با محوریت هشتمین جشنواره 
بین المللــی صنایع دســتی و هنرهای ســنتی فجر 
)سروســیمین ۸( با حضــور دســت اندرکاران این 

جشنواره در برج آزادی برگزار شد. 
فرزاد هوشیار )مدیرعامل برج آزادی( با اشاره به 
آنکه برج آزادی همواره محل برگزاری اتفاقات فاخر 
بوده و هست، گفت: برج آزادی نماد آزادی ملت ایران 
است و خشنود هستیم که سرو سیمین هشت را میزبانی 
می کنیم.   مریم جالی )معاون صنایع دستی وزارتخانه 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی و رییس 
جشــنواره فجر صنایع دســتی( گفت: این جشنواره 
حلقه ای از سیاســت های وزیر است. برج آزادی نماد 
هنــر و معماری ایران اســت و نماد مردمانی اســت 
کــه انقاب کردند و آزادی را فریــاد زدند. از این رو 
جشنواره فجر صنایع دستی از برج آزادی آغاز خواهد 
شد.صنایع دستی می تواند صنعت هویت بنیان باشد و 
به اقتصاد متصل شود. از سال گذشته تاکنون تاش ها 
بر آن بود که تقویت توجه را معنا کنیم و توانســتیم در 
ادبیــات اقتصاد و فرهنگ جا پیدا کنیم. وزرا و رئیس 
جمهور نگاه ویژه داشــتند و مصوبات قابل توجهی را 
داشتیم. در هشتمین گام فصل جدیدی را باز کردیم و 
به احترام امام هشتم )علیه السام( این باب را باز کردیم. 
امامزاده ها موزه های صنایع دستی هستند و این نشان 
از ارادت ما به اهل بیت )سام الله علیها( دارد.گام دوم 
برای گسترش بازار صنایع دستی را برمی داریم و پیوند 
نســلی و پاسداشت هویت شعار این دور از جشنواره 
اســت. صنایع دستی در استان ها به بالندگی رسیده و 
مبادی ورودی شــهرها و استانها باید بازارچه فروش 
صنایع دستی داشته باشند. به گفته او، حدود ۵ هزار اثر 
در ســایت جشنواره ثبت نام کردند و از ۱۶ کشور اثر 
داشــتیم. ۲ هزار نفر نیز ثبت نام کردند. ۳۰۰ اثر نیز از 
آثار معاونت های صنایع دستی است. این جشنواره در 

۲۶ بهمن در برج آزادی افتتاح خواهد شد. 
معــاون صنایع دســتی کشــور درخصــوص 
برنامه هایی که در جشــنواره فجر صنایع دستی اجرا 
خواهند شــد،گفت: گردشــگری تجربــه محور و 
گردشگری هنری را در این جشنواره خواهیم داشت 
چراکه کارگاه های تولید آثار، حرم و... را خواهیم داشت 
و از شهرهای جهانی صنایع دستی تا هنرمندان خارجی 
در این جشنواره حضور خواهند داشت. جالی گفت: 
نمایشــگاه صنایع دســتی از نمایشــگاه گردشگری 
حذف نشــده و امســال به دلیل داشــتن زمانبندی 

مناســب نمایشگاه های صنایع دســتی را در استان ها 
پراکنده کردیم. حضور در نمایشگاه  گردشگری نمود 
ظرفیت های صنایع دستی است. نمایشگاه گردشگری 
آنچه به بازار فروش ارتباط داده می شــود توسعه یافته 
ضمن آنکه در نمایشــگاه قرآن غرفه داریم و هرجا که 
ظرفیت فروش داشته باشد، حضور خواهیم داشت. در 
نمایشگاه گردشگری چون b2b است بحث فروش 
ندارد. امــا برج آزادی پایگاهی بــرای فروش آثار پا 

خواهد بود. 
معاون صنایع دســتی کشــور در پاسخ به سوال 
خبرنگار ایلنا، مبنی بر آنکه دائم از مصوبات در حوزه 
صنایع دســتی صحبت به میان می آید اما اجرایی شدن 
و عملیاتی شــدن آن همــواره در هاله ای از ابهام باقی 
می مانــد، از این رو تاکنون چند درصد از مصوبات در 
حوزه صنایع دســتی اجرایی شده، گفت: مصوبات را 
تاش کردیم به نتیجه برســد و یکی از این مصوبات 
بیمه اســت و دوسال تعلل برای بیمه ۱۰ هزار هنرمند 
در حال رفع اســت. لیست معافیت های مالیاتی اجرا 
شــد به ســامانه کالاهای تجاری متصل شدیم و کد 
کالا گرفتیم. تقویت زیســت بوم صنایع دستی دستی 
را داریــم. آموزش، معافیت مالیاتــی و... را خواهیم 
داشــت. اعان مجور کردن مجوزهای صنایع دستی 
را داریم. کارت شناســایی صنایع دســتی راه اندازی 
کردیم. در فجر صنایع دســتی کالا بــا کالا و اثر با اثر 
رقابت نمی کند. در تبصره ۱۸ نامی از صنایع دســتی 
نبود اما اکنون ســرمایه گذاری در حوزه صنایع دستی 
رونق گرفته. بازار هنر شــیراز آماده واگذاری است اما 
متقاضی با شــرایط موجود نداریم و به دنبال متقاضی 
هستیم. امیدواریم سایر مصوبات راهم بتوانیم اجرایی 
کنیم. در حوزه کســب و کارهای خرد توانستیم ورود 
کنیم. همچنین فرودگاه ها باید پیوســت صنایع دستی 
داشــته باشــند و امیدواریم بتوانیم رضایت مندی را 
در ۳ حوزه کارشناســان، مسئولان و هنرمندان داشته 
باشــیم. او همچنین در پاسخ به سوال دیگر، مبنی بر 
آنکه همواره گفته می شــود که بازارهای صنایع دستی 
گسترش یافته اند اما در میدان نقش جهان اصفهان که 
نماد فروش صنایع دستی بود شاهد تعطیلی مغازه ها و 
تغییر کاربری آنها به فروش بستنی و گز هستیم، گفت: 
اینکــه در میدان نقش جهان اثر صنایع دســتی برای 
فروش نداریم، نیســت. برنامه ریزی برای گالری های 
صنایع دستی داشتیم و اینکه تجلیلگران و تقلیل گران 
صنایع دستی داریم.جالی درخصوص وضعیت فرش 
در پایگاه هــای جهانی گفت: فرش در حوزه فعالیت 
وزارت میراث نیست اما ۲۹۹ حوزه صنایع دستی غیر 
از فرش داریم و معتقد هستیم که همچنان پایگاه ما در 
این حوزه در اولویت جهان قرار دارند. مشتری مشتاق 
داریم و هیچ جنس صنایع دستی ایران نیست که صادر 

شــود و فروش نرود اما در حوزه صادرات اســت که 
با چالش روبه رو هســتیم. باید به ادبیات توسعه برای 
صادرات متصل شویم. او همچنین درخصوص حراج 
در حوزه صنایع دســتی گفت: جشــنواره باید دست 
آوردهایی داشته باشد. حراج نیازمند زمینه هایی است 
که باید فراهم شــود. نیازمند افرادی هستیم که تجربه 
برگزاری حراج داشــته باشد.  تنوع محصول و تنوع 
رویکــردی که در محصول وجــود دارد باید در نظر 
گرفته شود. از سرمایه گذارانی که در حوزه حراج آثار 
صنایع دستی ورود کنند استقبال می کنیم. تاش داریم 
کــه در دوره بعد حراج تهران بخشــی را برای صنایع 
دستی داشته باشیم البته که تا حدودی در قیمت گذاری 
با چالش روبه رو هســتیم. در جشنواره نهم حتما یک 
حراج خواهیم داشــت و شاید هم در  خردادماه سال 
آینده بتوانیم یک حراج داشــته باشیم .او تصریح کرد: 
تولید محصول مولفه های مختلفی دارد و باید بتوانیم 
صنایع دســتی را در عین مصرفی بودن دارای کالای با 
ارزش افزوده کنیم. در حال حاضر نیازمند تغییر فرهنگ 
و نگاه به صنایع دســتی هستیم. طرح ۳ گام را داریم و 
طراحی بسته بندی را نیز مد نظر قرار داده ایم. بالاترین 
فروش صنایع دســتی را در نمایشــگاه ملی سیرجان 
داشتیم.جالی درخصوص بیمه هنرمندان صنایع دستی 
نیز گفت: اعتبارات در نظر گرفته شده و از قشر آسیب 
پذیر شــروع خواهیم کرد. از بیــن ۵۳۰ هزار نفر ۱۰ 
هزار نفر بر اســاس شاخصه هایی انتخاب شدند .ویدا 
توحدی )دبیر علمی هشتمین جشنواره صنایع دستی 
فجر( نیز درخصوص حضور کشورهای خارجی در 
این جشــنواره گفت: آثار ارسالی توسط خارجی ها 
قابل رقابت با صنایع دستی ایران نبود. اما ناچار بودیم 
تعدادی از آثار را بپذیریم. از این رو از کشورهایی مانند 
کویت، نیجریه، تاجیکستان، هند و.... اثر داریم چراکه 
در کشــورهای اروپایی عما صنایع دستی درخوری 
نداریم. مثا تتو از اســترالیا داشتیم که مورد انتخاب ما 
قرار نگرفت.  داورانی از کشــورهای ازبکستان، هند و 
تایلند خواهیم داشت. همچنین اوجانی درخصوص 
بهبود وضعیت بازار صنایع دستی گفت: سال های سال 
دولــت کار خرید و فــروش را انجام می داد و بخش 
خصوصی توانمند نداشتیم. تا بخش خصوصی فعال 
نشــود شاهد رشد فروش صنایع دستی نخواهیم بود. 
مباحث اقتصادی را در سرو سیمین هشتم مد نظر قرار 
دادیم. تاش بر آن بود اشخاص حقیقی فعال در حوزه 
صنایع دســتی در خارج از کشور را شناسایی کنیم و از 
آنها برای حضور دعوت کنیم. تولید و رونمایی از سرود 
 ،TV ملی صنایع دستی، آغاز کار شبکه اینترنتی میراث
تــالار هنر حرم، تالار جهان، تــالار ایران، کارگاه های 
آموزشــی و... از جمله برنامه های سرو سیمین هشتم 

است که از ۲۷ تا ۳۰ بهمن برگزار می شود. 
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به اســتناد رونوشــت سند شــماره 11۸۰۳7 مورخ 
14۰۲/۰۸/۳۰ با شناسه سند 14۰۲7۳154۰75۰۰۰۰۰1 
دفتر اســناد رســمي ۳5بندرعباس  بانک کشاورزی 
تمامی شش دانگ سهام خود در مالکیت لندینگ کرافت 
ســدار به شــماره ثبت 1۰۳4 - بندرعباس را به دریا 

پیماداران لنگه  انتقال قطعي داده است.
مراتب به اســتناد ماده ۲5 قانون دریایي ایران آگهي 

مي گردد.

نقل و انتقال  لندینگ کرافت سدار به 
شماره ثبت 1034 بندرعباس

نوبت سوم


